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ENSURT NOCTURN pàg 8

Alfred Bosch (ERC) denuncia 
un intent d’ocupació del 
seu pis al barri Gòtic

VEÏNS EN LÍNIA pàg 10

Ocupen la Rambla per
denunciar els efectes
del “turisme massiu”

El més car de l’Estat
4El preu dels pisos de lloguer al districte torna 
a pujar i segueix liderant el rànquing espanyol

4El metre quadrat es paga a 17,37 euros, 
una xifra que suposa un augment d’un 9,3% pàg 8
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‘Operació Cargol’. Així va batejar
el sector del taxi la protesta que el
passat 16 de gener van secundar
entre 3.500 i 4.000 taxistes, se-
gons el sector, per fer palès el seu
malestar i denunciar les “prome-
ses incomplertes” de l’Ajunta-
ment i “l’intrusisme” que, asse-
guren, pateixen des de fa temps.
La mobilització, consistent en una
llarga marxa a molt poca velocitat
per les dues rondes, va començar
a dos quarts de dotze del matí a
l’aeroport i va acabar al voltant de
dos quarts de cinc de la tarda. 

La protesta va tenir el suport
de la majoria d’organitzacions
del taxi, amb Elite al capdavant.
Elite és una organització nascuda
fa tres anys i que en les darreres
eleccions del gremi va ser l’opció
més votada amb diferència. En un
comunicat a la seva pàgina web,

el seu portaveu, Alberto Álvarez,
afirma que al sector del taxi “tot
està canviant en els últims anys i,
de la mateixa manera que molts
moviments socials s’han orga-
nitzat, al taxi està passant el ma-
teix”. En referència a la protesta,
Álvarez afegeix que “quan Colau
va sortir elegida va dir que els
veïns sortissin al carrer si el govern
no ho feia bé. Doncs bé, li hem
pres la paraula”.  

L’opinió d’Álvarez és com-
partida al sector. “Fa un any i mig
que fem una sèrie de reivindica-
cions a l’Ajuntament per acabar
amb l’intrusisme que patim”, ex-
plica a aquesta publicació Carlos
Fernández, secretari general del
Sindicat del Taxi de Catalunya
(STAC). Fernández afirma que al
sector hi ha “malestar” a causa de
la presència “de taxis pirates i d’a-
plicacions de mòbil, com ara Ca-
bify, que incompleixen la llei”.
Aquesta situació que denuncien
els taxistes farà que el pròxim 2 de
febrer celebrin una nova aturada

de protesta i una manifestació que
acabarà a la plaça Sant Jaume. Les
protestes podrien no cessar aquí,
ja que el sector contempla noves
aturades de cara el Mobile World
Congress si no s’atenen les seves
peticions.

NEGOCIACIONS EN MARXA
Que la vaga durant el MWC s’a-
cabi o no produint depèn de com
avancin les negociacions que es-
tan portant a terme el sector i
l’Institut Metropolità del Taxi. 

Al damunt la taula hi ha les pe-
ticions que fan els taxistes, que van
des d’exigir més formació de la
Guàrdia Urbana en relació amb la
normativa actual de llicències fins
a la petició d’una major vigilància
de l’ús del carril bus-taxi, passant
per un major control a la zona d’o-
ci del Port Olímpic  -denuncien que
a les nits hi ha molts taxis pirates-
i a l’estació de Sants, on asseguren
que no poden fer bé la seva feina
perquè es troben amb cotxes apar-
cats en doble o triple fila.

La gerent de l’Institut Metro-
polità del Taxi (IMET), Maria
Teresa Carrillo, explica a aques-
ta publicació que “les converses
estan servint per acostar posi-
cions” i que treballen “per arribar
a un acord per trobar una solució
còmoda per a tots”. Carrillo, que
recorda que  en la darrera troba-
da “ja es van resoldre alguns
punts”, insisteix que “l’objectiu és
que no hi hagi més mobilitzacions,
tot i que els recursos de l’admi-
nistració són els que són”. Sem-
bla, però, que la del 2 de febrer ja
no es podrà evitar.

A banda de la gerent, qui hi té
molt a dir en aquesta qüestió és   la
regidora de Mobilitat, Mercedes
Vidal, que també és la presiden-
ta de l’IMET. Vidal, just després
de la mobilització del dia 16, va pu-
blicar un escrit al seu perfil de Fa-
cebook on va recordar que l’IMET
“està treballant per incrementar
el control dels vehicles que no
compleixen la normativa que re-
gula el transport de persones” i va

recordar que el 2016 la Guàrdia
Urbana va obrir “174 expedients
a vehicles sense l’autorització co-
rresponent”. Respecte de la peti-
ció per part dels taxistes d’una ma-
jor formació de la Guàrdia Urba-
na, Vidal va afirmar que “des de
l’inici del mandat s’hi està treba-
llant”, al mateix temps que va re-
conèixer que “fan falta més ac-
tuacions per preservar l’exclusi-
vitat del carril bus-taxi”.

SUPORT DE COLAU
Per últim, el mateix dia de la pro-
testa, l’alcaldessa Colau va voler
apropar-se als taxistes dient que
l’Ajuntament “dóna suport a
aquestes demandes”. Colau va
afegir que “en el que depengui de
l’Ajuntament, farem el que estigui
a les nostres mans”.

Caldrà veure si les paraules de
Colau són un presagi de com po-
den acabar les negociacions o si,
en canvi, el Mobile World Con-
gress anirà acompanyat d’una
nova protesta dels taxistes.

Els taxistes es planten
» El sector del taxi es mobilitza contra“l’intrusisme” i ja té una nova protesta preparada per al 2 de febrer
» Si la negociació amb l’Ajuntament no avança, hi podria haver vaga durant el Mobile World Congress

Albert Ribas
BARCELONA

Els taxistes estan farts de “l’intrusisme” que, diuen, pateixen des de fa temps. Foto: Cristian López
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Guanyar el referèndum. Aquest és l’ob-
jectiu que s’ha marcat l’Assemblea Na-
cional Catalana (ANC) d’ara fins a la con-
sulta d’autodeterminació que el presi-
dent Puigdemont preveu convocar, com
a tard, el setembre d’enguany. El comp-
te enrere ja ha començat i per això l’en-
titat independentista ha posat tota la
carn a la graella des del 15 de gener per
“sumar més voluntats” a les tesis inde-
pendentistes. És el dia que va començar
la campanya Fem futur, que pretén im-
pulsar una “pluja permanent de raons”
a favor d’un estat propi, “anant més en-
llà dels sentiments i apel·lant al pensa-
ment racional”.

Amb aquestes paraules ho explica el
president de l’ANC, Jordi Sánchez, que
dóna per garantit que el referèndum es
farà i per això creu que ara cal assegurar
la victòria del Sí. L’objectiu, diu, és tenir
un “país informat” per combatre la “cam-

panya de la por de l’Estat espanyol”. És per
això que el pilar de la nova campanya es
basa en donar “tranquil·litat i més argu-
ments” a totes les persones que poden ser
votants potencials a favor de l’autodeter-
minació, bàsicament els ‘comuns’ i part
dels simpatitzants del PSC.

En aquest sentit, l’entitat ha confec-
cionat una campanya molt específica en la
qual totes les assemblees territorials es mo-
bilitzaran de dues maneres: amb accions
al carrer i fent arribar el missatge mitjan-
çant articles a tants diaris locals com sigui
possible, sense obviar el suport publicita-
ri. La temàtica dels articles serà mensual
i s’estructurarà en sis grans àrees [veure
infografia] que l’ANC entén que són les que
preocupen més a la gent.

Fem futur compta amb 5.000 vo-
luntaris disposats a organitzar actes més
enllà del seu municipi, per centrar-se en
aquelles localitats on hi ha més indecisos.
“És una campanya des de la base i per a
la base”, diuen des de l’ANC. Tot plegat
per aconseguir la desitjada majoria social
que faci possible que el Sí s’imposi en l’e-
ventual referèndum del setembre.

» L’ANC engega la campanya ‘Fem futur’ perquè el Sí s’imposi en un eventual referèndum independentista
» Jordi Sánchez anima tothom a implicar-se en la “recta final” del procés per aconseguir un estat propi

Arnau Nadeu
BARCELONA

“Votarem i hem de guanyar”

ZONES PRIORITÀRIES4Per garantir l’è-
xit de la campanya i ser més eficient,
l’ANC ha establert unes zones priorità-
ries d’actuació, la majoria de les quals a
l’àrea metropolitana de Barcelona. Són
comarques, ciutats i barris on creu que
hi ha més marge per fer créixer la base
independentista.

Resumint, des d’un punt de vista co-
marcal l’ANC centrarà la seva campan-
ya en el Baix Llobregat, el Barcelonès, el
Maresme, el Vallès Occidental, el Vallès
Oriental i el Tarragonès. Més concreta-
ment, a nivell municipal l’entitat posarà
el focus en Badalona, Barberà, Castell-
defels, Cerdanyola, Cornellà, Esparre-
guera, Esplugues, Gavà, Granollers,
l’Hospitalet, la Llagosta, Martorell, Mo-

llet, Olesa de Montserrat, Parets, el Prat
de Llobregat, Ripollet, Sabadell, Sant
Adrià de Besòs, Sant Andreu de la Bar-
ca, Sant Joan Despí, Santa Coloma de
Gramenet, Santa Perpètua, Viladecans i
Premià de Mar, entre altres. Una llarga
llista de ciutats que majoritàriament es
concentren a l’àrea metropolitana de
Barcelona. Precisament a la capital ca-
talana, l’ANC prioritzarà la seva actuació
en cinc districtes en concret: Horta-Gui-
nardó, Nou Barris, Sant Andreu, Sant
Martí i Sants-Montjuïc.

És per tot plegat que l’entitat mobi-
litzarà voluntaris d’arreu del país per
garantir que les accions de la campanya
es puguin dur a terme en aquestes zones
on no gaudeix de tant arrelament.

L’àrea metropolitana, clau
Infografia: Oscar Murillo / Línia
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Actualitat a la xarxa

#JaFaDeLesSeves

@mirodavid: COMENÇA EL FESTIVAL!
Donald Trump firma l'ordre per treure els
Estats Units d’Amèrica del Tractat
Transpacífic.

Un diari plural

per Adam Casals, delegat del Govern de Catalunya a Àustria

4Amb els diners de tots

Dimarts 24 de gener al matí,  La
Mònica Terribas començava el
seu programa a Catalunya Ràdio
preguntant-se si havia de ser ex-
traordinari que un delegat del Go-
vern fes bé la seva feina. I és que
l’article de Carlos Dávila a Esdia-
rio i després a tota una sèrie de
mitjans, ha aixecat polseguera.

L’article posa de manifest el
creixent nerviosisme a Madrid en
relació a les activitats i el desple-
gament internacional del verita-
ble “Ministeri” d’Exteriors català,
dirigit amb gran eficiència i visió
estratègica pel Conseller Raül
Romeva, en aquest Govern hipe-
ractiu del Vicepresident Junque-
ras i el President Puigdemont.

Seguint els arguments de Ter-
ribas, no hauria de ser notícia que
Catalunya defensi els seus inte-
ressos nacionals de forma eficaç
a l’exterior, ni que per fer-ho no
dubti a parlar amb tots els inter-
locutors possibles, en tots els es-
cenaris possibles i a tots els països
possibles. Aquesta és una part de
la feina que desenvolupem, dia a
dia, el personal d’Exteriors arreu
del món. Perquè la nostra feina és

generar simpaties per al nostre
país, allà on anem. I ho fem molt
bé. No ho dic jo; ho diu el CNI.

Però això no significa que
tinguem res en contra d’Espanya,
ans al contrari. Catalunya és l’ú-
nic lloc d’Espanya on hi ha una
oposició real i vertebrada al Go-
vern del Partido Popular. Cata-
lunya és l’únic lloc on la societat
civil i la classe política han verte-
brat, amb els anys, un procés
il·lusionant i una alternativa de fu-
tur; un projecte positiu, cívic, de-
mocràtic, de construcció d’un
nou país millor que l’actual, on els
nostres fills podran viure-hi mi-
llor que nosaltres. I aquesta és la
veritable novetat en una Espanya
que ha perdut la il·lusió perquè,
malgrat provar-ho tot, han acabat
guanyant-hi un altre cop els de
sempre, amb tot el que això com-
porta, presumptament.

El que sí que és preocupant és
que el CNI, amb els diners de tots
els espanyols, i per tant també
dels catalans, es dediqui a espiar
les activitats d’un Govern amic i
germà, com és el Govern de Ca-
talunya, representant legal de

l’Estat al nostre país. Un Govern
amb una legitimitat democràtica
indiscutible, i amb una legitimi-
tat històrica anterior a la Consti-
tució i que emana de les tradicions
i de les Institucions de la Catalu-
nya sobirana de l’Edat Mitjana.

Si això passés a Baviera, o a
Flandes, o al Quebec, o a Saxònia,
d’altres països o Länder que tenen
serveis exteriors propis i eficients,
l’escàndol seria màxim. Perquè
Catalunya no és Corea del Nord.
Catalunya és un país democràtic
i pròsper en un lloc estratègic de
la Mediterrània Occidental, i una
de les nacions deganes d’Europa,
fundada fa més de mil anys per un
rei francoalemany. Catalunya, i els
seus ciutadans i els seus contri-
buents, es mereixen, ens merei-
xem, el respecte de les Institucions
de l’Estat espanyol.

Aquesta manca de respecte,
d’aquells que ja no ens consideren
part de l’Estat i per això ens espien
i ordenen que se’ns espiï, el que
durà aquest país, de manera ga-
irebé segura, a les portes d’una
propera independència. Perquè ja
n’hi ha prou, de tot plegat.

per Joan Xuriach

El pròxim dia 6 de febrer co-
mença la farsa-judici contra
Mas, Ortega i Rigau per la
consulta del 9N. En realitat, és
una acusació contra tots els
que vam col·laborar per fer
possible aquella històrica jor-
nada, ja sigui treballant-hi o
votant amb independèn-
cia –com m’agrada aquesta
paraula!– del sentit del vot. 

Anant encara més enllà,
és una acusació contra el Par-
lament de Catalunya i la de-
mocràcia. No és una qüestió
que afecta només els inde-
pendentistes, és una qüestió
que afecta a tots els demòcra-
tes. És per aquesta raó que el
màxim de gent possible hem
d’anar a la mobilització orga-
nitzada per les entitats sobi-

ranistes, sigui davant del TSJC
o davant de la Ciutat de la
Justícia. Malgrat que es tracti
d’un dia feiner a primera hora
del matí, hem de fer un petit
sacrifici i qui treballa, si pot, de-
manar un dia de vacances. 

Mas, Ortega i Rigau han de
sentir l’escalf i el suport de la
ciutadania democràtica, i els
polítics independentistes del
Parlament han de comprovar
que poden confiar amb nosal-
tres, que quan arribin els dies
que vindran hi serem per què
ens hi juguem el ‘ser’. Com va
escriure Vicent Andrés Estellés:
“No et limites a contemplar
aquestes hores que ara vénen.
Baixa al carrer i participa. No
podran res davant un poble
unit, alegre i combatiu”.

Un diari participatiu

#CatalanReferendum

@junqueras: Els drets fonamentals s'exer-
ceixen i es defensen sempre i a tot arreu. I
anem a Brussel·les amb @krls i @raulromeva
per explicar-ho.

4Omplim els carrers!

#VidalStyle

@mkserra: Vidal hauria de saber que en
política, i més en el procés que estem, la
discreció és molt important. Aquí no ha
estat bé.
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Un diari obert

El pensador de referència del libera-
lisme, Adam Smith, i el de la social-
democràcia, John Maynard Keynes, es-
taven d’acord en una cosa: La impor-
tància de les infraestructures. L’esco-
cès va escriure que “la falta d’infraes-
tructures és el principal fre al progrés
de les indústries i les ciutats”, mentre
que l’anglès sempre va defensar que la
inversió en infraestructures és un ele-
ment central per reactivar una econo-
mia en dificultats. Sembla clar, doncs,
que la prosperitat de Catalunya passa
per millorar les carreteres i els ferro-
carrils, pel corredor mediterrani, per la
connectivitats dels aeroports i pels
accessos al port de Barcelona.

Els nostres impostos els recapta el
govern d’Espanya, així que haurien de

ser les institucions espanyoles que in-
vertissin en aquestes infraestructures
i vetllessin perquè donessin bon servei.
Ho fan? La pregunta és un insult als
usuaris de Rodalies.

La conclusió és òbvia: la nostra
prosperitat no és un objectiu de les ins-
titucions espanyoles. Necessitem ins-
titucions pròpies, doncs. Volem que els
nostres impostos serveixin per fer
allò que ens cal per no ofegar-nos eco-
nòmicament. Si més no, volem comp-
tar-nos per veure quants preferim
institucions pròpies i quants es con-
formen en seguir depenent dels mi-
nisteris espanyols. I com es fa per
comptar? Doncs es posa una urna i es
compten els vots, com a qualsevol
democràcia civilitzada.

per Enric Casulleras per David Rabadà

Ada Colau i el Consorci Educatiu de
Barcelona han fet seves les idees d’in-
novació educativa d’Escola 21, de l’ICE
i de l’Associació de Mestres Rosa Sen-
sat. Ara l’Ajuntament aplicarà aquestes
innovacions per a totes les escoles pú-
bliques de Barcelona i posteriorment el
Departament d’Ensenyament farà el
mateix per a les de la resta del país, si
més no aquesta és la intenció del pro-
grama Xarxes per al Canvi. Parlen tots
plegats d’una gran revolució pedagògica
que portarà l’excel·lència i l’equitat a
tots els nostres centres públics. 

Per tal d’assolir tot això caldrà que
els docents treballin més hores, amb
més ganes i amb més formació. Tant
d’esforç anirà destinat a fer jugar més
els escolars per així educar-los amb més
facilitat. Els mateixos alumnes podran
escollir què volen fer cada dia i així mo-
tivar-se millor. I a més de deures no se’n
posaran o seran minsos. Però no tot són
flors i violes. En alguns centres pilot d’a-
questa revolució educativa els alumnes

es queixen dient, ens agrada molt jugar,
però ¿quan aprendrem coses? De fet,
tota aquesta revolució pedagògica pre-
senta molts problemes. 

Primer, no hi cap estudi científic ni
dades contrastades que demostrin la mi-
llora del nostre ensenyament sota
aquesta revolució, i ni molt menys que
això pugui reduir el principal problema
del nostre sistema educatiu, el gegantí
fracàs escolar. Segon, això implica que
es farà un experiment amb els nostres
fills als centres públics però no pas en
els privats o concertats. Tercer, aques-
ta revolució pedagògica cau majorità-
riament sobre els docents però poc so-
bre l’administració i les famílies. I
quart, el més flagrant és que aquesta in-
novació educativa no ho és pas, ja que
es fonamenta en remotes pedagogies de
finals del XIX i principis del XX, que per
cert, van fracassar. Què tal si ensenyem
fets i causes contrastables per tal que els
alumnes de demà puguin ser revolu-
cionaris amb coneixement de causa.

4Viatgem amb Rodalies 4Innovació educativa?

Parlen els
veïns

Jenny
“No m’agrada. És
cert que el centre
de la ciutat és a to-
car i també hi ha
platges com la Bar-
celoneta a prop,
però també tenim

moltes mancances i coses que s’han d’a-
rreglar. Molts edificis estan en mal es-
tat i hi ha delinqüència i màfies.”

Ramon
“És absurd, perquè
és desproporcionat.
No té relació la qua-
litat del que s’ofe-
reix amb la quanti-
tat. El més normal
seria que els preus

dels lloguers fossin proporcionals als
sous, però això no passa enlloc. I amb les
pensions dels jubilats passa el mateix.”

Pilar
“No em sorprèn, és
una situació que ja
havia sentit. Suposo
que aquest incre-
ment es deu als tu-
ristes amb un nivell
adquisitiu alt, que

fan que els preus pugin i això fa que els
veïns que volen seguir vivint aquí o venir
d’un altre barri els costi molt més.”

Alex
“Malament. Però els
preus no només han
crescut aquí al dis-
tricte. Per un tema
turístic o pel que si-
gui, s’estan dispa-
rant a tot arreu i, en

el meu cas, en un 30%. Si la cosa no can-
via, el que passarà és que els barcelonins
no podrem viure a la ciutat.” 

Ciutat Vella és el districte amb els lloguers més cars de l’Estat... Què et sembla?
per Toni Enguix

@xtomas: El lliure comerç genera pros-
peritat, llocs de treball i, sobretot sobretot,
evita guerres. El gest de Donald Trump és
un desastre.

@raulromeva: Som a Brussel·les per de-
fensar una voluntat democràtica. Europa
només podrà construir-se amb els seus
ciutadans.

@robertoprubio: "El Supremo británico
fuerza la votación del #Brexit en el Parla-
mento" o de cómo nos quieren hacer
creer que nuestros votos sirven para algo.

Opinió en 140 caràcters
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Ciutat Vella

HABITAGE4El preu dels pisos de
lloguer s’està disparant a Barce-
lona i Ciutat Vella és el districte
que encapçala aquest augment.
Ciutat Vella però, no és només el
districte més car de la ciutat, sinó
el de tot l’Estat. Així ho indica l’es-
tudi del portal immobiliari Foto-
casa  ‘L’habitatge de lloguer 2016’
publicat el passat 17 de gener. El
mateix estudi de l’any passat ja va
situar Ciutat Vella a la primera po-
sició d’aquest rànquing.

Així doncs, el 2016 a Ciutat
Vella es va acabar amb el preu de
lloguer del metre quadrat enfilat
fins als  17,37 euros, una xifra que
implica un augment d’un 9,3%
respecte de l’any anterior, quan el
preu del metre quadrat era de
15,77 euros. Aquest increment,
però, se situa per sota de la mit-
jana de la ciutat, on ha pujat un
13,7%. El districte on l’augment ha
estat més pronunciat és a l’Ei-
xample, ja que els preus han pu-
jat un 18,7%. També cal destacar
que, a banda de Ciutat Vella, el se-
gon i el tercer districtes més cars
de l’Estat són Sarrià-Sant Gerva-
si (16 euros al metre quadrat) i
l’Eixample (15,89 euros al metre
quadrat). El primer districte de la
llista que no és de Barcelona és
Chamberí (Madrid), que ocupa el
quart lloc de la llista.

La responsable d’anàlisi d’a-
quest portal immobiliari, Bea-
triz Toribio, va explicar durant la
presentació de l’informe que els
preus amb els quals es fan els càl-
culs són els de “les ofertes regis-
trades als webs d’immobiliàries i
, per tant, pot ser que estiguin una
mica per sobre del que s’acaba re-
gistrant als contractes, però donen
una imatge bastant real sobre la

tendència del mercat”. Beatriz
també va apuntar que el creixe-
ment del lloguer és una bona no-
tícia per al mercat immobiliari, ja
que demostra que “s’està produint
un canvi de mentalitat”.

EL TURISME
En aquest escenari d’alça dels
preus del lloguer, el turisme, i con-
seqüentment els pisos turístics, és
un dels factors que hi juga un pa-
per més determinant. 

Això ha provocat que des de
fa temps diverses entitats i pla-
taformes veïnals instin a l’Ajun-
tament a reduir el turisme a la
ciutat. El passat dia 11 l’Assem-
blea de Barris per un Turisme
Sostenible (ABTS), la Plataforma
d’Afectats per la Hipoteca (PAH),
l’Observatori DESC i el grup
promotor Sindical d’Inquilins
van publicar un manifest, sota el
títol de ‘No ens faran fora’, on
afirmen que “en els últims cinc
anys on han pujat més els llo-
guers és a les zones on es con-
centra més oferta turística: Ciu-
tat Vella, Eixample i Sagrada
Família”. Aquestes entitats tam-

bé consideren que el Pla Especial
Urbanístic d’Allotjaments Tu-
rístics (PEUAT), recentment
aprovat, és “insuficient” i apun-
ten que hauria de ser “més res-
trictiu per revertir el procés d’ex-
pulsió dels veïns”.

REGULAR EL LLOGUER
En paral·lel, el govern municipal
va demanar el passat dia 20,
juntament amb l’Ajuntament de
Madrid, a l’executiu de Mariano
Rajoy que reguli el preu màxim
dels habitatges de lloguer. Es
tracta d’una mesura que la Ge-
neralitat ja va anunciar fa uns dies
que vol tirar endavant. El govern
català vol intentar regular els
lloguers creant un índex de refe-
rència de preus.

D’altra banda, la regidora
Gala Pin va prometre el passat
dia 20 que l’Ajuntament planta-
rà cara a les empreses que es de-
diquen a comprar edificis al dis-
tricte per fer fora els llogaters i re-
vendre’ls a un preu més alt. Pin,
fins i tot, va parlar d’un fons d’in-
versió, MKP Premium, que por-
ta a terme aquestes pràctiques.

Els lloguers de Ciutat Vella han pujat un 9,3%. Foto. Cristian López

Els lloguers a Ciutat Vella 
són els més cars de l’Estat

» El preu del metre quadrat creix un 9,3% i s’enfila fins als 17,37 euros
» L’Ajuntament demana al govern espanyol que reguli el lloguer

Intenten ocupar de nit 
el pis d’Alfred Bosch (ERC)

EL GÒTIC4El cap de files del
grup municipal d’ERC, Alfred
Bosch, va denunciar el passat dia
18 un intent d’ocupació del pis
on viu, al barri Gòtic. 

Bosch, tal com va avançar el
diari La Vanguardia, va comen-
çar a sentir soroll a l’entrada del
seu pis mentre dormia. Tot i que
en un primer moment es va
pensar que era un turista que
s’equivocava de porta, quan va
anar a comprovar què passava
es va trobar un home que in-
tentava forçar el pany de la por-
ta de l’immoble. Tal com va ex-

plicar La Vanguardia, el repu-
blicà li va deixar anar un “però
què collons fas?”, que va obtenir
per resposta un “aquest pis està
ocupat? Aquí hi viu gent?”. La
resposta de Bosch va ser “clar
que està ocupat, hi visc jo. Tru-
caré a la policia”. Tot seguit, l’in-
trús va desaparèixer.

Poca estona després dels fets,
la Guàrdia Urbana es va presen-
tar al domicili del polític d’ERC.
El fenomen de l’ocupació de pi-
sos buits per després llogar-los de
forma il·legal ha arribat des de fa
un temps a Ciutat Vella. 

Possible consulta sobre el
solar de l’hotel del Rec Comtal
CASC ANTIC4Les negociacions
entre el govern municipal i ERC
per a l’aprovació del Pla Especial
Urbanístic d’Allotjaments Turís-
tics (PEUAT), que el ple aprova-
rà definitivament el pròxim 27 de
gener, van acabar amb el com-
promís del govern d’estudiar  la
possibilitat de fer una consulta per
determinar quins usos se li donen
al solar de l’entorn de l’hotel del
Rec Comtal.

Aquesta era una de les condi-
cions d’ERC per donar suport  al
govern de cara a l’aprovació del
PEUAT. De fet, els republicans van

plantejar en un primer moment
l’opció de fer una consulta sobre
l’hotel. Aquesta possibilitat, però,
va ser descartada per la tinent d’al-
calde d’Urbanisme, Janet Sanz.
Sanz va qualificar “d’inexecutable”
la consulta que proposava ERC
perquè plantejava “moltíssims
dubtes jurídics i és arbitrària”, al
mateix temps que va recordar
que “no tot és expropiable”. Per úl-
tim, la tinent d’alcalde va afegir
que les indemnitzacions, que su-
perarien els 100 milions d’euros,
“anirien a parar directament a la
butxaca dels promotors". 

Obres | Un milió d’euros per reformar un tram del carrer Comerç
La Comissió de Govern ha aprovat el projecte de reurbanització del carrer Comerç en el tram

comprès entre la plaça Comercial i l’avinguda del Marquès de l’Argentera. Les obres, que 
està previst que comencin  al maig i acabin a l’octubre, permetran transformar aquest tram 

del carrer en una nova zona de passeig i esbarjo on els vianants tindran preferència.   
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L’Ajuntament compra 
l’edifici del Tantarantana 

CULTURA4L’Ajuntament va
anunciar el passat dia 11 de ge-
ner la compra de l’edifici, per 1,3
milions d’euros, del teatre Tan-
tarantana.

El consistori va explicar que
aquesta compra ha de permetre
“preservar la tasca teatral i social”
d’aquest teatre, que a partir d’a-
ra s’integrarà a la Xarxa de Fà-
briques de Creació de la ciutat. El
Tantarantana, reivindica el con-

sistori, “es caracteritza pel suport
que ofereix a les companyies
emergents”. Jaume Collboni, ti-
nent d’alcalde d’Empresa, Cultura
i Innovació va voler destacar la
“tasca històrica de creació de
públics” que ha fet aquest teatre.

Per la seva banda, la regidora
Gala Pin va voler destacar la “tas-
ca de cohesió social” que ha fet el
Tantarantana en el seu entorn
col·laborant amb escoles i entitats.

El BCNegra recorda la figura
de Vázquez Montalbán 

NOVEL·LA NEGRA4Des del pas-
sat dijous 26 està en marxa una
nova edició del festival de no-
vel·la negra BCNegra, que arri-
ba a la seva 12a edició amb un
programa que reuneix una vin-
tena d’activitats i més de 60 au-
tors. Enguany, un dels grans
protagonistes del festival és la fi-
gura de Manuel Vázquez Mon-
talbán i el seu Pepe Carvalho,
que són l’eix central del proga-
ma. El festival s’acabarà el 4 de
febrer.

Les seus del festival al dis-
tricte són l’Ateneu Barcelonès,  el
conservatori del Liceu, el Palau
de la Virreina, el Col·legi de Pe-
riodistes, la Facultat de Comu-

nicació de la Blanquerna i la
sala Bart. Un dels actes més es-
perats arribarà el dia 1 de febrer
amb la celebració, al conserva-
tori del Liceu, de l’acte ‘40è ani-
versari de l’edició de La soledad
del manager’, que servirà per re-
tre un homenatge a Montalbán
i al seu personatge Pepe Carval-
ho. L’acte consistirà en una tau-
la rodona protagonitzada pels es-
criptors Marcelo Luján, Alexis
Ravelo i Carlos Zanón.

Alguns dels noms més des-
tacats del festival, que tindrà
per última vegada l’incombusti-
ble Paco Camarasa com a co-
missari, són Denis Lehane, John
Connolly, Arnaldur Indridason.

EQUIPAMENTS4Els veïns del
Borsí continuen decidits a plan-
tar cara per aconseguir que
aquest històric edifici del carrer
Avinyó es converteixi en un
equipament gestionat al cent
per cert per les entitats veïnals.
Després que a principis de gener
el diari El Periódico publiqués
que  el Borsí podria ser la nova
seu de la Fundació Jaume Bofill,
la plataforma ‘’El Borsí pel barri’
va celebrar una assemblea el
passat dia 19, just a davant de
l’edifici, per rebutjar aquesta
possibilitat.

Des d’aquesta plataforma
veïnal consideren que El Borsí,
que té un total de 3.250 metres
quadrats, ha de ser “en la seva
totalitat un equipament cultural
públic del barri i per al barri, on
la participació veïnal sigui l’eix
de funcionament”. Aquest grup
de veïns rebutgen de forma con-
tundent que les entitats veïnals
només puguin gaudir d’una part
petita de l’edifici un cop es re-
formi. “El Borsí per al barri no
vol dir ‘El Borsí és per a una fun-
dació privada i les engrunes per
al barri’”, afirmen.

La plataforma, fins i tot, ja ha
avançat què voldria que El Bor-
sí acollís. Proposen que s’hi faci
la seu de l’antiga Escola d’Arts i

Oficis i que també tingui una
zona d’estudis, un auditori, un es-
pai de criança i, per últim, que
s’hi programin diferents cursos.

“UNA PART A USOS VEÏNALS”
El passat 27 de desembre l’A-
juntament i la Generalitat van
signar un acord, en el marc de
l’arribada del metro a la Marina,
que incloïa la compra, per part
l’Ajuntament a la Generalitat,
del Borsí per 40 milions d’euros.
Des de l’Ajuntament recorden
que l’adquisició de l’edifici s’ha

fet per “donar resposta a les
demandes veïnals de donar un
ús a aquest edifici”. Al mateix
temps, però, des del consistori
afegeixen que només “una part
de l’edifici es vol destinar a usos
veïnals”. Queda clar, doncs, que
les intencions de veïns i Ajun-
tament difereixen.

Sobre si la part que no serà
per a usos veïnals recaurà en
mans de la Fundació Jaume
Bofill, les mateixes fonts muni-
cipals es limiten a afirmar que
no hi ha res decidit.

L’Ajuntament ha comprat l’edifici per 40 milions a la Generalitat. Foto: Arxiu 

Veïns del Borsí rebutgen que 
la gestió de l’edifici sigui privada
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QUEIXA/Un mes i mig després de l’inici dels problemes,
el cas s’ha resolt. El passat dia 30 de desembre, centenars
de veïns dels barris del Poblenou i de Bac de Roda van
començar a recuperar la línia telefònica després de
més d’un mes i mig sense servei (les primeres avaries es
van registrar el passat 13 de novembre).

“És insòlit que hàgim hagut d’esperar tant per veu-
re com Telefònica resolia el problema”, lamenta Salvador
Clarós, president de l’Associació de Veïns del Poblenou.
“Ens consta que la situació està totalment normalitzada
des del passat dia 4, quan vam mantenir la darrera reu-
nió amb la companyia, en la qual els vam fer arribar les
indemnitzacions que reclamem per tot aquest temps sen-
se servei”, afegeix Clarós, que admet que, ara per ara, no
tenen previst reunir-se més amb Telefònica. “En la darrera
trobada també ens van assegurar que, a partir del mes
que ve, els usuaris començaran a rebre el retorn dels co-
braments de les factures d’aquests dos mesos anteriors”,
explica Clarós.

Durant tot el temps en el qual els veïns van estar sen-
se servei telefònic, l’AVV, l’Ajuntament i la companyia van
mantenir una sèrie de reunions, tot i que segons Clarós,
les explicacions “no s’entenien”. Tot i això, finalment els usua-
ris ja tornen a disposar del servei que tenen contractat.

Centenars de veïns del Poblenou i Bac 
de Roda ja tornen a tenir servei telefònic CONDOL/El Poblenou i la ciutat han perdut un dels líders

veïnals i activistes més actius. El passat 26 de desembre
va morir Manel Andreu, una de les figures més repre-
sentatives de les lluites veïnals. Expresident de la FAVB, de
l'Associació de Veïns del Poblenou i sindicalista, Andreu
va dedicar bona part de la seva vida a lluitar per les con-
dicions de vida dels seus veïns.

La seva feina va començar a destacar durant la dèca-
da de 1990 (especialment després dels Jocs Olímpics) i a
principis d’aquest segle. Més recentment, la seva tasca es
va centrar a dignificar les condicions de vida dels immi-
grants i de la seva inserció a la nostra societat.

L’alcaldessa Ada Colau, l’exalcalde Xavier Trias, el tinent
d’alcalde Gerardo Pisarello o la regidora de Ciutat Vella Gala
Pin van fer diverses piulades recordant la seva figura.

Mor Manel Andreu, un dels
líders veïnals del Poblenou

veïns en línia

Més d’un miler de persones ocupen la Rambla per denunciar els efectes del “turisme massiu”

“Barcelona no està en venda”
PROTESTA/ Més d’un miler de persones
van ocupar de forma simbòlica el passat
dissabte 28 de gener la Rambla per de-
nunciar el “turisme massificat” que afecta
aquesta simbòlica avinguda de Barcelona
i per, al mateix temps, reivindicar “el dret a
viure a la ciutat”. 

La protesta, batejada amb el nom de
#OcupemLes Rambles i organitzada per la
Federació d’Associacions de Veïns de Bar-
celona (FAVB), va reunir 36 associacions i
entitats del teixit associatiu, urbanístic, sa-
nitari o veïnal, entre altres, com ara els sin-
dicats CGT i IAC, plataformes de defensa
de l’habitatge com la PAH o 500x20, el
col·lectiu de l’Assemblea de Barris per un
Turisme Sostenible (ABTS) o els equips de
recerca Observatori DESC i Observatori
d’Antropologia del Conflicte Urbà.

Els manifestants, que duien una pan-
carta de capçalera on es podia llegir ‘Bar-
celona no està en venda’, van recórrer la
Rambla durant dues hores mentre els tu-
ristes observaven amb curiositat la marxa.
Des de les 10 del matí, al costat del primer
quiosc de Canaletes ja hi havia un punt on
s’informava dels motius de la protesta en
diferents idiomes i una mica abans de dos
quarts d’una del migdia els manifestants
van començar a baixar Rambla avall. 

ATURADA A LA BOQUERIA
Quan la marxa va arribar a l’altura del pla
de la Boqueria, un ampli grup de manifes-
tants van entrar al mercat amb carretons
de la compra per denunciar la transforma-
ció que ha patit l’espai en els darrers anys,
allunyant-se dels usos originaris.

A la protesta també s’hi van poder
veure la regidora de la CUP, Maria José
Lecha, i la regidora de Ciutat Vella, Gala
Pin. Pin va recordar que l’aprovació del Pla
Especial Urbanístics d’Allotjaments Turís-
tics (PEUAT), que havia obtingut el visti-
plau un dia abans, i el Pla d’Habitatge,
seran dues eines que permetran comba-
tre algunes de les denúncies veïnals fetes
durant la manifestació. La regidora també
va remarcar la necessitat que l’adminis-
tració, els veïns i el sector privat treballin
conjuntament per aconseguir que el tu-
risme reverteixi positivament sobre la ciu-
tat. Per la seva banda, Lecha va afirmar
que el PEUAT, tot i que permetrà avançar
en la regulació d’aquestes problemàti-
ques, no és suficient.

MANIFEST FINAL
La protesta veïnal es va acabar amb la lec-
tura d’un manifest on totes les entitats fir-
mants van denunciar que en els darrers
10 anys Barcelona ha viscut un procés que
ha provocat que la ciutat estigui “en
venda”, una situació de la qual el docu-
ment responsabilitza el fet que “el feno-
men especulatiu ha adquirit una dimensió
global, impulsat pel capital financer i la
complicitat de les elits polítiques de Ma-
drid i Catalunya, que volen transformar la
ciutat en un gran negoci”.

Aquesta realitat, afirmen els signants
del manifest, provoca que el model de
gentrificació de la ciutat creixi i acabi “ex-
pulsant el veïnat dels barris, fomentant la
sobreexplotació turística d’un model pro-
mogut pels grans operadors”.

veïns en línia
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SERVEIS/ Els bons resultats de les
passades experiències han portat
l’Ajuntament a ampliar i reforçar el
servei de sales d’estudi per a joves
que, des del passat dia 2 i fins al 2
de febrer, ha impulsat a la ciutat.

Aquests espais se sumen a les
biblioteques per tal d’ajudar els es-
tudiants a preparar els exàmens.

D’aquesta manera, a Ciutat
Vella s’obrirà una d’aquestes sa-
les, l’Eixample, les Corts i Sant
Martí veuran com l’oferta es du-
plica i districtes com Sants-Mont-
juïc, Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia i
Sant Andreu comptaran amb
tres d’aquestes sales, mentre
que a Horta-Guinardó i a Nou Ba-
rris se n’obriran quatre.

L’Ajuntament
amplia i reforça 
les sales d’estudi

IGUALTAT/ Ja està en marxa el pro-
grama en moviment [s], una sèrie
d’activitats que, entre aquest mes
i el juliol, serviran per comme-
morar el 40è aniversari de les I Jor-
nades Catalanes de la Dona, que
es van celebrar a la ciutat el 1976
i que van servir per començar a
plantar la llavor de futures cam-
panyes i mobilitzacions i van fer
que molts assumptes considerats
aleshores estrictament domès-
tics passessin a ser tractats de
manera pública.

Entre les activitats que es du-
ran a terme a tota la ciutat hi ha
cinefòrums, xerrades, exposi-
cions i taules rodones.

‘en moviment [S]’
recorda 40 anys
d’activisme femení

PUBLICACIÓ/ La repressió fran-
quista que va patir la ciutat entre
1939 i 1975 és el tema protago-
nista del dossier del número 142
de la revista Carrer, que edita la
FAVB. Altres temes que també
apareixen en aquesta publicació,
que ja es pot descarregar al portal
web de la FAVB, són articles sobre
els preus dels lloguers, sobre l’ai-
gua o una entrevista a Joan Llina-
res, exdirector executiu del Palau
de la Música.

Per altra banda, a mitjans
del mes passat la FAVB va anun-
ciar que la campanya de micro-
mecenatge per publicar un nú-
mero especial pels 25 anys de Ca-
rrer ha estat un èxit.

‘Carrer’ aborda la
repressió franquista
que va patir la ciutat

veïns en línia

La Marina espera amb candeletes
l’arribada de la Línia 10 l’any que ve

METRO/ Encara no fa ni un mes
que hem estrenat l’any, però els
barris de la Marina ja esperen amb
ganes l’arribada del 2018. I és que,
si el calendari es manté, quan en-
cetem l’any que ve aquesta zona
de la ciutat veurà com se satisfà
una de les seves eternes reivindi-
cacions: l’arribada de la Línia 10
del metro  –ramal de l’L9–. 

“Estem molt satisfets perquè
aquesta vegada l’acord sembla
ferm i tot indica que tirarà enda-
vant”, explica Antoni Guillén,
màxim dirigent de la Unió d’Enti-
tats de la Marina, valorant l’acord
que l’Ajuntament i el Govern de
la Generalitat van signar pocs
dies abans de Nadal i que fructifi-
carà en les obertures de les esta-
cions de Foneria a la Marina de
Port i de Foc Cisell a la Marina del
Prat Vermell. 

Però malgrat el seu opti-
misme i la seva satisfacció, Gui-
llén no abandona del tot els
dubtes i la desconfiança que ell i
els veïns de la Marina senten
cada cop que es parla d’aquest
projecte. “Després de tants in-
compliments de tots els anuncis
que el Govern ha fet és normal
que hi hagi un cert recel”, admet
el president de la Unió d’Entitats,
tot i que remarca que “quan l’a-
rriba del metro sigui una realitat,
permetrà revifar el barri i el co-
merç”. Guillén també expressa el
seu desig que “aquest acord tin-
gui continuïtat i que el metro
arribi a la Zona Franca”.

L’alcaldessa Ada Colau i el vi-
cepresident i conseller d’Econo-
mia Oriol Junqueras van ser els

encarregats de posar negre sobre
blanc i formalitzar l’acord, acom-
panyats per la tinent d’alcaldia
d’Ecologia, Mobilitat i Urbanisme,
Janet Sanz, i pel conseller de Te-
rritori i Sostenibilitat, Josep Rull.
La batllessa va mostrar la seva sa-
tisfacció per l’execució del pro-
jecte, un fet que, segons Colau, fa
“justícia amb uns veïns que no
volen ser de segona, sinó de pri-
mera”, i va recordar que, històri-
cament, aquesta zona de la ciutat
ha patit “un dèficit de comunica-
ció molt important”. El vicepresi-
dent Junqueras també va
aplaudir l’acord i en el seu parla-
ment va voler remarcar “el com-
promís de la Generalitat amb les
institucions municipals”.

Aquestes dues noves esta-
cions (que el consistori calcula
que podran fer servir potencial-
ment uns 70.000 veïns) es podran
construir gràcies als 40 milions
d’euros que la Generalitat obtin-
drà de la venda de diferents béns
immobles que hi ha a la ciutat a
l’Ajuntament. Algunes d’aquestes
propietats que pròximament
passaran a ser de propietat mu-
nicipal seran dues de les naus i
cinc dels solars de l’antiga fàbrica
de Can Batlló, al districte de
Sants-Montjuïc, l’edifici de la
Llotja, al districte de Ciutat Vella, i
bona part de les antigues cotxe-
res Borbó, al districte de Nou Ba-
rris. De moment, l’únic que ha
transcendit de les intencions que
el govern de Colau té previst fer
amb aquests equipaments és la
construcció de diversos equipa-
ments i pisos públics a Can Batlló.

REIVINDICACIÓ/ La plataforma Salvem
les Drassanes-Les Drassanes per al barri ha
decidit plantar-se. El passat dia 18, en una
roda de premsa, l’entitat va tornar a mos-
trar el seu rebuig a la construcció de l’ho-
tel Praktik, a Ciutat Vella, a tocar de la
muralla històrica de la ciutat.

Ja fa uns mesos que Salvem les Dras-
sanes va publicar un manifest al seu lloc
web en el qual argumenten la seva oposi-
ció a aquest projecte que, consideren,
“destrueix el barri”,  perquè creuen que
“accentuarà els desequilibris entre veïns i
turistes, farà que creixin els preus de béns
i lloguers en una zona majoritàriament de
gent treballadora, provocarà l’obertura de
comerços que només satisfaran les ne-
cessitats del turisme i causarà una altera-

ció profunda de l’entorn d’un espai patri-
monial de primer ordre”. 

Però Salvem les Drassanes no està sola
en la seva lluita contra la construcció del
Praktik. De fet, entitats rellevants del dis-
tricte i de la ciutat, com l'Assemblea de
Docents de Ciutat Vella, el col·lectiu de tre-
balladores i treballadors del CAP Drassa-
nes, l'Assemblea de Barri del Raval, la
FAVB, SOS Monuments, l’Assemblea de
Barris per a un Turisme Sostenible (ABTS)
i centenars de veïns de tota la ciutat (la
llista de suports ja està per sobre dels 400)
s’han adherit al manifest.

Entre altres accions reivindicatives, la
plataforma també ha penjat un vídeo mu-
sical on denuncien la situació amb la
cançó Mamma mia, d’ABBA.

La plataforma Salvem les Drassanes 
es “planta” contra l’hotel Praktik 
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EFEMÈRIDE4El mític restau-
rant Els 4 Gats està enguany d’a-
niversari. Aquest 2017 significa
que l’establiment ha arribat als
120 anys de vida, durant els
quals ha estat testimoni de de-
bats i xerrades de la flor i nata de
l’alta cultura barcelonina. 

Els actes de celebració, que
s’allargaran durant aquest any,
van començar el passat diu-
menge 15 de gener amb una
jornada de lectura de contes.
L’hora del conte solidari va
aplegar personalitats com el
doctor Estivill, la psicòloga
Montse Domènech, l’escriptora
Empar Moliner, l’actriu Mario-
na Ribas o el cantant de Sopa de
Cabra, Gerard Quintana. Tots
van llegir un conte que els ha
marcat durant la seva vida, men-
tre els assistents gaudien d’una
xocolata amb xurros. 

L’entrada estava oberta a to-
thom previ pagament de 5 euros.
Els beneficis de la jornada van

anar a parar a la Fundació Com-
tal, una organització sense ànim
de lucre que treballa perquè els
infants, adolescents i joves en si-
tuació de vulnerabilitat, així com
les seves famílies, tinguin opor-
tunitats de futur. 

UN LOCAL AMB MOLTA HISTÒRIA
El restaurant va ser fundat el 12
de juny de 1897 i durant els pri-

mers anys del segle XX va ser un
dels llocs de referència del mo-
dernisme català. L’edifici on s’u-
bica és d’estil neogòtic i és obra
de Josep Puig i Cadafalch. 

Per la seva sala van passar
grans noms de la cultura ca-
talana de principis de segle
com ara Santiago Rusiñol, Ra-
mon Casas o Joaquim Mir
Trinxet, entre altres.  

Un moment de la jornada de contes del passat dia 15. Foto: Els 4 Gats

‘Els 4 Gats’ arrenca els actes del
seu 120è aniversari amb contes
» Personalitats com Empar Moliner o el doctor Estivill hi participen
» Els beneficis de les jornades aniran a parar a la Fundació Comtal

‘Cortado’ rep el premi al Millor
Curt als ‘Shopping&Shooting’

RECONEIXEMENT4El CaixaFo-
rum va ser l’escenari el passat di-
vendres 20 de gener de l’entre-
ga dels premis Hermes del cer-
tamen BCN Shopping&Shoo-
ting, que celebrava la seva quar-
ta edició de la mà de la Fundació
Barcelona Comerç. L’Hermes al
Millor Curtmetratge va ser per a
Cortado, de l’equip Ozzypiuntur
Productions, que va ser enregis-
trat en una botiga de l’Eix Sants-
Les Corts, en concret al Caribe-
an Coffe Center. Aquest film
també va rebre el premi a la Mi-
llor Música. L’Hermes a la Millor

Direcció, per la seva banda, va ser
per a Joan-Marc Zapata per la
seva obra El Dibuix. 

Per altra banda, la campanya
solidària que ha portat a terme el
certamen ha aconseguit recollir
6.686 euros, que aniran destinats
als menjadors socials. En aquest
sentit, l’actor Pepe Planas i la can-
tant Mia Fuentes van filmar el
clip La vida en su total. 

L’entrega dels premis va estar
presidida pel president de la
Fundació Barcelona Comerç, Sal-
va Vendrell, i per la regidora de
Comerç, Montserrat Ballarín.

Solidaritat | La targeta solidària ajuda 450 famílies
Durant l’any passat, 450 famílies van poder comprar aliments a botigues de la ciutat gràcies a

la Targeta Solidària. Una xifra que significa que, en total, unes 2.300 persones s’han beneficiat
d’aquesta iniciativa. A través de la targeta, les persones que viuen situacions de precarietat 
poden comprar a comerços d’alimentació gràcies als diners que s’ingressen a cada targeta.

Ballarín titlla “d’inadmissible”
la nova llei de comerç catalana
NORMATIVA4L’Ajuntament no
ha rebut positivament l’inici dels
tràmits parlamentaris de la nova
llei de comerç catalana. La regi-
dora de Comerç, Montserrat Ba-
llarín, considera que el projecte
de Llei de Comerç, Serveis i Fi-
res “no reconeix les competèn-
cies municipals en matèria de co-
merç i n’envaeix les reconegudes
per la Carta Municipal”. 

Per tot plegat, Ballarín asse-
gura que el projecte de nova nor-

mativa és “inadmissible” per al
consistori. “La Generalitat és
molt curosa quan la invasió de
competències es produeix en al-
tres instàncies i s’hauria d’aplicar
el mateix quan afecta l’Ajunta-
ment i altres municipis”, afegeix. 

En aquest sentit, el PSC ha
presentat una moció al Ple de ge-
ner instant els partits polítics per-
què treballin per garantir que la
nova llei respecta el règim espe-
cial de Barcelona.

Emotiu adéu a Manel Marqués,
cuiner del Suquet de l’Almirall

CONDOL4El cuiner del restau-
rant Suquet de l’Almirall, Manel
Marqués, va morir el passat 13
de gener a 47 anys, a causa d’u-
nes complicacions arran d’una
operació d’urgència. 

El decés del cuiner va ser
anunciat per la seva parella, la
periodista gastronòmica mexi-
cana Ana Luisa Islas, en una
emotiva carta enviada als mit-
jans. “La seva millor forma d’ex-
pressió van ser els fogons”, ex-
plica Isla, que relata la vida d’un
xef “inspirat per la cuina de bar-
ca del seu pare” i que va crear re-

ceptes “que són part de la histò-
ria de la capital catalana”, com
ara la Paella D.O. Barceloneta. 

Isla afirma que més de 500
persones van oferir el seu condol
els dies posteriors a la mort de
Marquès. “Tenia una sensibilitat
i un cor molt diferent que qual-
sevol altra persona”, assegura
Quim Marquès, soci del difunt al
restaurant. 

“La vida sense ell sembla
impossible”, afirma Isla. “Tan-
mateix, el seu exemple va ser tal,
que seria ingrat no honorar-lo”,
conclou la seva parella. 

Foto de família amb els premiats. Foto: Eixos BCN
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Un partit de futbol Catalunya
contra Espanya a la ciutat?

FUTBOL4En les darreres setma-
nes, alguns mitjans han tornat a
posar sobre la taula la possibilitat
que la selecció espanyola de futbol
jugui, en un futur pròxim, un
partit oficial a la ciutat.

Per això, la Plataforma Pro
Seleccions Esportives Catalanes ha
fet pública la seva reacció amb un
text en el qual asseguren que “la
proposta per acollir un partit d’Es-
panya només té sentit si és contra
la selecció catalana d’amfitriona”.

Per a la plataforma, que els
combinats català i espanyol s’en-
frontessin “reforçaria la idea de la

Barcelona olímpica i solidària”. A
més, l’entitat aprofita el comuni-
cat per remarcar que “la RFEF
sempre ha estat en contra que la
selecció catalana pugui competir
en l’àmbit internacional” i recor-
da que la Federació espanyola va
“sabotejar” un amistós que Cata-
lunya volia jugar contra els Estats
Units fa 10 anys.

Alguns mitjans van informar
sobre possibles negociacions de
l’Ajuntament amb la RFEF, un ex-
trem que el tinent d’alcalde Jau-
me Asens va negar amb una piu-
lada a Twitter el passat dia 25.

Rànquing | Situen la ciutat com la quarta més esportiva del món
L’esport i Barcelona caminen de la mà i la ciutat és la quarta vila més esportiva del món.

Aquesta és la conclusió d’un estudi que han publicat l’empresa TSE Consulting i la revista
Around the Rings, especialitzada en l’àmbit olímpic. Segons els resultats d’aquesta classificació,

únicament Londres, Rio de Janeiro i Lausana superen Barcelona en la pràctica esportiva.

WATERPOLO4La dinastia conti-
nua. L’Atlètic Barceloneta va fer
bons els pronòstics i va aconseguir
guanyar la seva cinquena Copa del
Rei de forma consecutiva (la tret-
zena en el palmarès de l’entitat) el
passat dia 29 a la piscina Carles
Ibars de Sabadell. Els de Chus
Martín van derrotar els amfi-
trions per un clar 10-5 i la gran ac-
tuació de l’equip també es va veu-
re recompensada en els guardons
individuals, ja que el capità Dani
López Pinedo va rebre el premi
com a millor porter de la compe-
tició i el guardó de millor jugador
de la competició va recaure en Al-
berto Munárriz.

El camí cap a la final dels ma-
riners va ser força plàcid i es va sal-
dar amb golejades als quarts con-
tra el Canoe (21-2) i al derbi con-
tra el Barcelona (12-3). Per l’altra
banda del quadre, els amfitrions
també van fer els deures i van
plantar-se a la final derrotant el
Mataró i el Sant Andreu, de ma-
nera que la final va quedar servi-

da com el millor partit que es pot
veure avui en dia.

Encara amb el record de la re-
cent derrota a la lliga (els vallesans
van trencar la ratxa de 41 victòries
seguides a la lliga regular a prin-
cipis de mes), els mariners van co-
mençar el partit com un cicló i va
encarrilar la final gràcies a un
parcial de 3-0 amb una actuació
sublim de López Pinedo sota pals.
El resultat després dels dos pri-
mers quarts era un clar 5-1.

El descans no va fer que l’e-
quip es relaxés i després d’a-
questa pausa els mariners van
continuar bombardejant la por-
teria de José María Motos i van
sentenciar el matx amb el 8-3, de
manera que l’últim període va ser
un tràmit.

L’equip afrontarà ara un mes
de febrer clau per a les seves as-
piracions europees, amb un do-
ble enfrontament contra l’Eger (el
dia 8 a la piscina de Sant Sebas-
tià i el dia 18 a la piscina Aladár
Bistkey). Els de Chus Martín
són quarts amb cinc punts des-

prés de les primeres quatre jor-
nades de la fase de grups.

EL CNB ES QUEDA A LES SEMIS
Per la seva banda, el Club Nata-
ció Barcelona va arribar fins a les
semifinals, on va perdre al der-
bi del districte contra els futurs
campions. Després de superar el
Terrassa en un ajustat i emo-
cionantíssim partit (5-6), els de
Toni Esteller no van tenir cap op-
ció contra l’Atlètic i el partit ja va
arribar al descans sentenciat.

Tot i aquesta eliminació, l’e-
quip continua protagonitzant
una notable temporada i després
de 13 jornades sumen 20 punts
i tenen molt encarrilada la seva
presència al play-off pel títol de
final de temporada.

L’equip, que ha tancat el mes
de gener amb una victòria, un
empat i una derrota pel que fa als
partits de la Divisió d’Honor, tin-
drà un mes de febrer a priori as-
sequible amb partits contra tres
dels pitjors equips de la lliga, el
Catalunya, el Rubí i el Navarra.

L’equip celebra la consecució del tretzè títol de Copa. Foto: RFEN

L’Atlètic Barceloneta guanya 
la seva cinquena Copa seguida

» Els de Chus Martín derroten l’amfitrió, el Sabadell, a la final 
» El Barcelona va superar els quarts però va perdre a la semifinal

El CB Ciutat Vella tanca 
el mes amb una victòria

BÀSQUET4A la tercera va anar
la vençuda. Després de dues de-
rrotes consecutives aquest any,
el CB Ciutat Vella va aconse-
guir tancar el mes amb una vic-
tòria el passat dia 29 a domicili
contra l’Alpicat (70-77).

El conjunt negre no havia
començat el 2017 amb bon peu
i havia perdut en les primeres
jornades de l’any, la primera a
casa en un partit amb una ano-
tació molt alta contra el CN
Reus (86-95) i la segona de
manera incontestable a la pista

del líder, l’Esparreguera (82-
60), però el partit contra els llei-
datans, rivals directes, va servir
perquè el conjunt d’Àlex Gil
trenqués la mala dinàmica i se
situés a la novena posició de la
classificació, amb 7 victòries i 7
derrotes.

L’equip es prepara per a un
mes de febrer molt intens amb
quatre partits, tres a casa (el der-
bi del dia 5 contra el SESE, el dia
19 contra el Tortosa i el 26 con-
tra el Castellar) i un a domicili (el
dia 11 a Collblanc).
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FINS AL 4 DE FEBRER
Tot el dia Des del passat 26 de gener la ciutat

s’ha convertit en l’escenari del certamen
BCNegra i en el cas del districte, els actes se
centraran al Raval.

DIVENDRES 3 DE FEBRER
16:00 L’Aula Digital ha preparat aquesta sessió

en la qual donarà instruccions per fer trans-
accions electròniques amb seguretat. / Espai
Francesca Bonnemaison.

DISSABTE 11 DE FEBRER
09:30 Pintures i vernissos és el nom d’aquest curs

que, durant tres sessions, donarà alguns
consells perquè els amos d’embarcacions
puguin mantenir-les en perfecte estat. /
Museu Marítim de Barcelona.

ACTE PERMANENT
Matí-Tarda Com recollir una acció la darrer pro-

posta artística d’Anna Fando. A través la l’ac-
tivisme i l’art plantejan projectes entorn de ĺ es-
pai, l’autoexploració i la llibertat de moviment.
/ Centre Cívic Convent de Sant Agustí.

FINS AL 17 DE FEBRER
Tot el dia El parc de la Ciutadella i la seva gent

és el nom d’aquesta mostra de fotografies de
Joaquim Viñolas que expliquen històries re-
lacionades amb el parc i els veïns. / Centre Cí-
vic Convent de Sant Agustí.

DISSABTE 4 DE FEBRER
18:00 Vola ploma explica la història d’en Robin,

un ocell que veu com la gàbia on viu s’obre
i se li descobreix tot un món de possibilitats.
/ Tantarantana Teatre.

DISSABTE 11 DE FEBRER
10:30 Crea la teva disfressa per Carnestoltes per-

metrà que petits i grans dissenyin les màs-
cares i els vestis per a la festa més divertida.
/ Ateneu de Fabricació Fàbrica del Sol.

DIMARTS 7 DE FEBRER
20:45 Partit de waterpolo corresponent a la 14a

jornada de la Divisió d’honor masculina en-
tre el CN Barcelona i el CN Catalunya. / Pis-
cina Nova Escullera.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

L’ocell prodigiós explica la història d’un
petit ocell de colors que viu al paradís.
Adaptació d’una obra d’Igor Stra-
vinsky. / Gran Teatre del Liceu.

‘L’ocell prodigiós’, el darrer
espectacle per a nens al Liceu

Dv. 17 de febrer a les 11:00

Papirogami, o el que és el mateix, pa-
piroflèxia i origami, són les dues dis-
ciplines que es donen la mà en aquest
taller de dos mesos de durada. / Casal
de Barri Folch i Torres.

El CB Folch i Torres enceta
un curs de ‘papirogami’
A partir de l’1 de febrer

Werther està enamorat de Charlotte,
però és un amor impossible, perquè ja
està promesa amb un altre home.
Adaptació de la cèlebre història de Go-
ethe. / Gran Teatre del Liceu.

El ‘Werther’ de Goethe
s’acomiada del Liceu
Dj. 2 de febrer a les 20:00

Partit de waterpolo corresponent a la
5a jornada de la Champions entre
l’Atlètic Barceloneta i l’Eger. / Piscina
de Sant Sebastià.

L’Atlètic rep l’Eger a la cinquena 
jornada de la Champions
Dc. 8 de febrer a les 20:45



| 16 líniaciutatvella.cat Gener 2017 Pròxima edició: 20 de febrer


